
v havarijním stavu. Rovněž se provedla částečná rekonstrukce elek-
troinstalace v zubní ordinaci. Po kompletní rekonstrukci prostor 
bývalého obecního úřadu na družinu je to další část této budovy, 
která se modernizuje.

Do výběrové řízení na tuto akci se přihlásilo 5 uchazečů a jako 
vítěz byla vybrána společnost POPR, s. r. o., z Hradce Králové. 
Před podpisem smlouvy o dílo, když si její zástupci staveniště i 
všechny podklady k zakázce podrobně prohlédli, však z výběrové-
ho řízení odstoupili, takže na jejich místo nastoupila v pořadí 
druhá firma Martin Sechovec. Jak už jsem psal, na tuto akci nám 
byla přidělena dotace z Operačního programu životní prostředí ve 
výši 90 % nákladů (včetně projektu, zaměření, stavebního dozoru 
apod.). S prací na rekonstrukci rybníku se právě začíná.

Při úpravách okolí šatny nad hřištěm v Ondřejově se ukázal 
další "kostlivec ve skříni": přímo k šatně vedla kanalizační trubka 
a skončila těsně u zdi. Trubka zřejmě patří ke starší dešťové kana-
lizaci ze Sportovní ulice; když se v r. 1990 přistavovala východní 
část šatny, vedení kanalizace se přerušilo a voda z něj od té doby 
prosakovala do šatny. Dohodli jsme se se Sokolem, že obec zaplatí 
materiál na opravu a odvedení kanalizace a členové Sokola tuto 
opravu provedou. Práce už jsou hotovy a Sokolu za ně velmi děku-
ji.

Jako každý rok, i letos jsme museli "záplatovat" díry po zimě v 
místních komunikacích (a některé záplaty se budou ještě 
opravovat). Současně jsme dali do Ondřejova navážet vyfrézovaný 
asfalt - po této tuhé zimě se frézovalo hodně silnic, takže tohoto ma-
teriálu je teď dost a sehnali jsme ho jen za odvoz. Dali jsme z něj 
udělat povrch několika místních komunikací, které dosud byly 
buď jen z hlíny a štěrku, nebo z velmi rozbitého obrusu: v Třembla-
tech ulici Na Rybníku, v Turkovicích nad Lensedskou ulicí a v On-
dřejově v ulicích Pod Hřištěm a Luční. Protože zásobu materiálu 
ještě máme, budeme v této práci pokračovat. 

Rekonstrukce Obecního domu, rekonstrukce  školky, aspoň 
částečná oprava budovy zdravotního střediska, rekonstrukce ve-
řejného osvětlení nebo rybníku u areálu družstva, to všechno jsou 
práce, které nevypadají moc efektně, mnohých si lidé ani moc ne-
všimnou, ale jsou potřeba. Stárneme my lidé a stejně stárnou i bu-
dovy nebo jiný majetek. Bez údržby a bez oprav, tedy i bez peněz, 
se to neobejde. 

Budou se obnovovat zarostlé historické cesty: jednak z Luční 
ulice v Ondřejově do Kališť a za druhé od křížku nad Turkovicemi 
do Lensedel. I na tyto cesty se totiž vztahuje to, co jsem právě na-
psal: neudržovaly se, zarostly křovím, lidé chodili jinudy, po sou-
kromých pozemcích a původní cesta se ztratila. Tento projekt se 
týká více obcí (v jeho rámci budou také obnoveny cesty v 
Senohrabech, lávka na Hlásku a další), proto o dotaci na něj požá-
daly společně Místní akční skupiny Říčansko a Posázaví. Naše 
obec přispěje 10 % výdajů uskutečněných na našem katastru. Prá-
ce začnou ale až v příštím roce, protože do cesty Ondřejov-Kaliště 
se musí dřív položit vodovod.

Při projednávání návrhu změny našeho územního plánu na 
Městském úřadu v Říčanech se přišlo na některé chyby ve stávají-
cím územním plánu schváleném v r. 2006 i v návrhu předklá-
daném zpracovatelkou. Ukázalo se, že zpracování změny bude 
spojeno s větší prací, než se očekávalo, a to spolu se zdravotními 
potížemi vedlo zpracovatelku k odstoupení od smlouvy. I přes 
další jednání a nabídku zvýšení ceny za dílo paní architektka, pře-
devším ze zdravotních důvodů, nechce na práci pokračovat a raději 
nám vrátila zálohy, které jsme jí už vyplatili. Museli jsme proto 
hledat nového zpracovatele, což přijetí změny územního plánu 
zpozdí. Z výběrového řízení na nového zpracovatele vyšel jako ví-
těz ing. arch. Pavel Hlinička, který mimo jiné dělal také změnu 
územního plánu v Mnichovicích; jeho nabídková cena 138 000 Kč 
včetně DPH byla nejnižší ze 3 nabídek, z nichž jsme vybírali (poz-



ději došla ještě čtvrtá, také s vyšší cenou). Smlouva byla podepsá-
na 18. 6. 2010 a návrh by měl být hotový do 3 měsíců od podpisu, 
tedy do 18. září. Potom bude návrh rozesílán na dotčené orgány 
státní správy, bude veřejně projednáván a nakonec půjde ke schvá-
lení zastupitelstvu obce. 

Už v minulém čísle Ozvěn jsme psali o tom, že v roce 2009 se 
daňové příjmy obce kvůli krizi snížily o 1,85 milionu, tj. o 18 % 
proti roku 2008. Přitom jsme měli rekordní výdaje, hlavně s rekon-
strukcí Obecního domu, ale i s rekonstrukcí dosavadního obecního 
úřadu na družinu. Ke konci roku 2009 jsme měli na účtech celkem 
863 487 Kč. Rozpočet na letošní rok byl schválen s příjmy 
17 399 844 Kč a výdaji 17 681 000 Kč, tedy se schodkem "jen" 
281 156 Kč. Otázka je, jestli se nám podaří tento "skoro vy-
rovnaný" rozpočet udržet, protože se, jak už jsem psal, objevily ne-
malé neočekávané výdaje: ve školce (hlavně výměna stropu, ale i 
další), oprava kabelů veřejného osvětlení, navýšení ceny za změnu 
územního plánu (cena dohodnutá s předchozí zpracovatelkou byla 
80 000 Kč, tedy asi o 60 000 Kč nižší) atd. Kromě toho daňové pří-
jmy i dotace, které máme dostat, mohou přicházet později, než 
kdy musíme platit faktury. Z těchto důvodů jsme po schválení za-
stupitelstvem uzavřeli smlouvu s bankou o investičním úvěru do 2 
milionů korun. Tato smlouva nám umožňuje, abychom v případě 
potřeby přečerpali svůj bankovní účet do minusu (jde tedy vlastně 
o kontokorent - povolené přečerpání).

Z tohoto možného úvěru jsme zatím nečerpali ani korunu a udě-
láme všechno možné pro to, abychom na něj ani v budoucnu ne-
museli sáhnout. Zatím to vypadá, že se nám to podaří, protože na 
účtech v tuto chvíli (12. srpna) máme 2,287 mil. Kč. Z toho ovšem 
odesíláme výplaty a odvody a postupně platíme faktury za školku 
a za veřejné osvětlení, ale na druhé straně máme ještě dostat dota-
ci na školku. Rovněž rybník bude z 90 % kryt dotací, kterou 
teprve máme dostat. Samozřejmě maximálně šetříme na běžných 
výdajích.

Mimochodem, zaslechl jsem, že všechno, co se teď v obci udě-
lalo a dělá, je "na dluh". Ve skutečnosti dnes nemáme ani korunu 
dluhu, naopak, jak jsem napsal, máme na účtech přes 2 miliony. 
Takže lecos z toho, co "se říká", je prostě nepravda, ale co se dá dě-
lat s pomluvami? Asi nic. 

Hospodaření obce za rok 2009 bylo přezkoumáno auditorkou a 
závěr její zprávy zní: "

" Chci za to poděkovat oběma zaměstnancům obecního úřa-
du, Daně Neumannové a Jirkovi Králíkovi, kteří svou práci 
vykonávají velmi svědomitě. 

A musím se při té příležitosti zmínit i o naší pracovní četě, Pepí-
kovi Švandovi, Davidu Hnízdovi, Mirkovi Bartoškovi (ten teď dělá 
na poloviční úvazek) i vedoucímu čety Tondovi Šeblovi (dělá na 
čtvrtinový úvazek). Chlapi dělají velmi svědomitě a můžu se na ně 
spolehnout, i když je potřeba něco udělat po pracovní době. Také 
jim patří velký dík. 

Výše jsem psal o její rekonstrukci a zateplení, teď uvedu infor-
mace o provozu. První dobrou zprávou je, že naše mateřská škola 
bude moci přijmout víc dětí: 45 místo dosavadních 41. Další 
zpráva je dobrá především pro Zvánováky: byla uzavřena dohoda 
mezi obcemi Zvánovice a Ondřejov a také naší školou, podle které 
vznikne nové pracoviště naší mateřské školy ve Zvánovicích. To 
bude financováno obcí Zvánovice a bude určeno pro děti ze 
Zvánovic, tím se ovšem sníží tlak na přijímání dětí do naší školky 
v Ondřejově. 

V souvislosti s tím schválila rada obce po dohodě se školou
Podle těchto 

pravidel se přednostně přijímají předškoláci (tj. děti starší než 5 
let) z Ondřejova, Třemblat, Turkovic, Lensedel a Kališť (jen kdyby 
nebylo dost míst ani pro všechny tyto předškoláky, přijímají se 
přednostně předškoláci z naší obce). Na zbývající místa budou přijí-
mány mladší děti s trvalým bydlištěm v naší obci k celodenní do-
cházce, a to v tomto pořadí: děti s rodičem-samoživitelem, pak 
děti, jejichž oba rodiče jsou celodenně zaměstnáni, pak děti, jejichž 
oba rodiče mají bydliště v naší obci, pak děti zaměstnanců naší ško-
ly a děti, jejichž starší sourozenec je žákem naší základní školy. 
Jestliže i potom zbyde ve školce volné místo, může být obsazeno 
dítětem s bydlištěm mimo naši obec.

Na své místo v zastupitelstvu rezignoval František Krucký, pod-
le zákona ho nahradí další v pořadí na kandidátce, paní Ivana Staň-
ková. Františkovi děkuji za dosavadní působení v zastupitelstvu a 
paní Staňkové přeji na zbytek volebního období hodně štěstí a také 
pokud možno klidná zasedání zastupitelstva. 

Asi jste si všimli, že jsme pokáceli dva kaštany v parku před ško-
lou. Důvodem byl jejich špatný zdravotní stav, oba byly částečně 
nahnilé, jeden byl kromě toho dost nakloněný. Na jejich místo bu-
dou vysazeny nové stromy. 

Máme samozřejmě radost z toho, že zrekonstruovaný Obecní 
dům je velmi využíván a že Sportovně-kulturní centrum dobře 
pracuje, takže jeho akce navštěvuje hodně lidí. Rubem tohoto úspě-
chu ale je to, že východní část náměstí nad Kampeličkou ("V Kou-
tě") čím dál víc trpí provozem aut a jejich parkováním na všech 
možných i nemožných místech. Místní obyvatelé proto napsali peti-
ci, v které nás žádají o umístění dopravních značek tak, aby se ten-
to provoz omezil. Podle zákona povoluje umístění dopravních 




